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OKRM/45/2024/Z/23 

Volební období 9 (2022 – 2026) 

Z Á P I S  

z 2. jednání památkové komise rady města konaného dne 5. 3. 2024 

Přítomni: Milan Binder, Tomáš Homola, Pavel Hrach, Ing. Petr Lamač, 

Ing. arch. Vladimír Musil, Mgr. Petr Stehlík, Alice Stierandová, Ing. Jaromír 

Talíř 

Omluveni: Ing. Světlana Procházková, MBA 

Nepřítomni: Mgr. Tomáš Beck, Mgr. Lada Klímová 

Hosté: Mgr.  Veronika Láchová 

 

Schválený program: 

1. Úvod, schválení programu 

Přijato usnesení č. 3/2024 (6 - 6,0,0) 

(pan Binder a paní Stierandová nebyli přítomni tomuto hlasování) 

2. Různé, za účasti ředitelky EHMK Mgr. Veroniky Láchové 

Jednání komise navštívila ředitelka z. ú. Budějovice 2028, Mgr. Veronika Láchová. 

V úvodu Mgr. Láchová odpověděla na dotaz ke vztahu z. ú. k infrastrukturním projektům 

v oblasti kultury – ty jsou zcela v gesci Města České Budějovice, konkrétně Investičního 

odboru. Mgr. Stehlík nabídl členům komise odpověď, kterou v této věci obdržel od 

náměstkyně Kudláčkové. Mgr. Láchová představila plány z. ú. s Kendeho vilou – existuje 

návrh na využívání nemovitosti spolkem Paměť národa. Z. ú. tam může mít maximálně 

přednášku jako partner. Mgr. Stehlík představil svůj návrh využití Kendeho vily. Padl dotaz 

na projekt Trojmezí z bidbooku EHMK – ten je v současné době přepracováván. Z. ú. by 

byl rád za projekty, které by se daly do vily umístit a hodily se tam. 

Kulturní dědictví, spravované z. ú. bude nehmotné – ve smyslu řemesel či zvyků. 

Ing. arch. Musil upozornil na nutnosti vhodných prostor pro tyto aktivity. Pokud bude mít 

Památková komise zájem, může z. ú. vystavit letter of intent. V současné době je prováděna 

revize projektů. 

Ing. arch. Musil kritizoval investiční projekty v historickém centru – KD Slavie, Senovážné 

náměstí či Zátkovo nábřeží. Ve II. až III. kvartálu t. r. bude otevřena výzva pro projekty do 

EHMK 2028 s postupnou realizací. Ing. arch. Musil se dotázal, zda je možné vybírat na 

akcích EMHK vstupné. Mgr. Láchová odpověděla kladně. Dále představila festival Jižní 

svéráz, ohledně kterého bylo diskutováno. Ing. arch. Musil navrhl využívat prázdné 

prostory ve městě, ty jsou však vesměs soukromé. Mgr. Láchová dále informovala 

o spolupráci z. ú. se zřizovanými organizacemi Jihočeského kraje. Členy komise byla 

upozorněna, že aktivity vhodné do EHMK pořádá i NPÚ. 
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Po odchodu Mgr. Láchové informovala Ing. Tomandlová, sekretářka komise, o nabídce ze 

strany Sdružení historických sídel ČR – je zde možnost uspořádat ústřední oslavy Dnů 

evropského kulturního dědictví v Českých Budějovicích na podzim 2025. Dosud to nebylo 

nikde projednáno. 

V 15:35 dorazili na jednání pan Binder a paní Stierandová. 

3. Program regenerace městské památkové rezervace České Budějovice - návrh finančních 

příspěvků ze státní kvóty a spolupodílu města na rok 2024 

Přijato usnesení č. 4/2024 (6 - 6,0,0) 

Sekretářka komise, Ing. Tomandlová, představila podmínky dotačního programu s min. 

podílem vlastníka ve výši 40 %. V průběhu projednání bodu opustili jednání Ing. Talíř 

a paní Stierandová. Ing. arch. Musil upozornil, že se podílel na zpracování žádostí č. 1, 3, 

a 4. Při diskusi komise rozhodla podpořit všechny dodané žádosti. Z důvodu převisu 

požadované dotace byly všechny žádosti kráceny. Viz příloha zápisu. 

 

Vysvětlivka: v závorce je uveden výsledek hlasování (x - a,b,c), a = počet hlasujících pro, b = 

počet hlasujících proti, c = počet těch, kteří se zdrželi x = počet přítomných členů. 

Předseda komise navrhl termín dalšího zasedání na 16. dubna 2024. 

2. jednání památkové komise rady města bylo ukončeno v 17:30 hod. 

Soubor usnesení: 

K bodu:  Úvod, schválení programu 

 

památková komise rady města přijala   u s n e s e n í   č. 3/2024: 

památková komise rady města 

s c h v a l u j e  
program jednání dle návrhu na pozvánce ze dne 23. 2. 2024. 

 

K bodu:  Program regenerace městské památkové rezervace České Budějovice - návrh 

finančních příspěvků ze státní kvóty a spolupodílu města na rok 2024 

 

památková komise rady města přijala   u s n e s e n í   č. 4/2024: 

památková komise rady města 

d o p o r u č u j e  
radě města předložit zastupitelstvu města ke schválení návrh rozdělení státní finanční podpory 

a spolupodílu města dle přiložené tabulky. 

V Českých Budějovicích dne 5. 3. 2024 

Zapsal(a): Ing. Petr Lamač, předseda komise v. r. 

Ověřil(a): Ing. arch. Vladimír Musil v. r. 

Ing. Petr Lamač v r. 

předseda komise 


